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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft de artikelen 24, 25, 29 en 30
van dit ontwerp van programmawet besproken tijdens
haar vergadering van 7 juni 2005.

I. — ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING

Art. 24

– artikel 24, 1°

De minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid
onderstreept dat de ontworpen bepaling ertoe strekt de
tekst van artikel 56 van de wet betreffende de verplichte
verzekering voor geneeskundige verzorging en uitke-
ringen gecoördineerd op 14 juli 1994, aan te passen.
Deze – door de programmawet van 27 december 2004
ingevoegde – bepaling beperkt de tegemoetkoming van
het RIZIV tot de gezondheidszorg verstrekt aan de
geïnterneerden in de ziekenhuizen of in de psychiatri-
sche verzorgingshuizen. Bijgevolg is het conform de vi-
gerende bepaling onmogelijk in te staan voor de  ge-
zondheidszorg, verstrekt aan de geïnterneerden die,
omdat ze een minder groot gevaarrisico vertonen, door
de commissies voor sociaal verweer in een revalidatie-
centrum, een rusthuis, of een rust- en verzorgingstehuis
(RVT)  worden geplaatst.

De ontworpen bepaling strekt er bovendien toe een
beslissing voortvloeiend uit de begrotingscontrole om
de bijdrage inzake de ziekteverzekering tot 27.659.000
euro terug te brengen, wettelijk te onderbouwen. Deze
vermindering vloeit voort uit het feit dat een reeks kos-
ten, die verband houden met de beveiliging van de psy-
chiatrische instellingen, ten laste vallen van de begro-
ting Justitie en niet van de FOD Volksgezondheid. Een
bedrag van 4.897.000 EUR wordt dus overgedragen
naar de FOD Justitie om die overheidsdienst in staat te
stellen die taak te vervullen.

De heer Mark Verhaegen  (CD&V) verwondert zich
over de paradox waarbij men enerzijds de categorieën
van geïnterneerden uitbreidt  die de ziekteverzekerings-
bijstand kunnen genieten, maar men anderzijds de be-
groting vermindert die de RIZIV-tegemoetkoming moet
dekken.

De minister stelt dat dit maar een schijnbare paradox
is. De ontworpen bepaling strekt er doodeenvoudig toe
een vergetelheid van de wetgever weg te werken door
de opsomming van de instellingen, bedoeld in artikel
56, § 3, van de ziekteverzekeringswet, aan te vullen.
De begrotingsmiddelen die waren vrijgemaakt op het

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné les articles 24, 25, 29
et 30 du présent projet de loi-programme au cours de
sa réunion du 7 juin 2005.

I. — DISCUSSION DES ARTICLES

Art.  24

– article 24, 1°

Le ministre des Affaires sociales et de la Santé publi-
que souligne que la disposition en projet a pour objet
d’adapter le texte de l’article 56, § 3, de la loi relative à
l’assurance obligatoire soins de santé et indemnités.
Cette disposition, insérée par la loi-programme du 27
décembre 2004, limite l’intervention de l’INAMI aux pres-
tations de soins dispensées aux internés dans les hôpi-
taux ou maisons de soins psychiatriques. Par consé-
quent, la formulation actuelle ne permet pas de prendre
en charge les soins de santé dispensés aux internés
qui, en raison de leur dangerosité moindre, sont placés
par les commissions de défense sociale dans un centre
de revalidation, une maison de repos ou une maison de
repos et de soins (MRS).

La disposition en projet vise en outre à couler dans la
loi une décision résultant du contrôle budgétaire, rame-
nant à 27 659 milliers d’euros, au maximum, l’interven-
tion de l’assurance soins de santé. Cette réduction ré-
sulte de ce qu’une série de frais, liés à la sécurisation
des institutions psychiatriques, doivent être pris en
charge par le budget de la Justice et non par le SPF
Santé publique. Un montant de 4 897 milliers d’EUR
est donc transféré au SPF Justice pour lui permettre de
s’acquitter de cette tâche.

M. Mark Verhaegen (CD&V) s’étonne du paradoxe
selon lequel, d’une part, on élargit les catégories d’in-
ternés pouvant bénéficier de l’intervention de l’assurance
soins de santé mais, d’autre part, on réduit le budget
destiné à couvrir l’intervention de l’INAMI.

Le ministre répond que ce paradoxe n’est qu’appa-
rent. La disposition en projet vise simplement à réparer
un oubli du législateur en complétant l’énumération des
institutions visées à l’article 56, § 3, de la loi assurances
soins de santé. Le budget qui avait été dégagé au mo-
ment de l’adoption de la loi-programme du 27 décem-
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ogenblik van de goedkeuring van de programmawet op
27 december 2004, hielden overigens  reeds rekening
met die instellingen, die jammer genoeg in de formule-
ring van de bepaling werden weggelaten.

De begrotingsverlaging is er geen aangezien het be-
drag van de verlaging in feite wordt overgeheveld naar
de FOD Justitie, die de beveiligingskosten moet beta-
len.

– artikel 24, 2°

De minister merkt op dat de ontworpen bepaling be-
oogt een wettelijk kader in het leven te roepen teneinde
de wachtdiensten voor huisartsen te financieren in vijf
grote steden (Brussel, Gent, Charleroi, Antwerpen en
Luik).  Die diensten zullen moeten worden opgericht in
partnerschap met de huisartsenkringen, de plaatselijke
overheden en de betrokken ziekenhuizen.  Als alles goed
verloopt, is het niet uitgesloten dat de financiering tot
andere gemeenten wordt uitgebreid.  De ontworpen
maatregel strekt er onder meer toe in te spelen op de
kritieken die werden geformuleerd bij de invoering van
een forfaitaire bijdrage ten laste van patiënten die no-
deloos een beroep doen op de urgentiediensten.

Mevrouw Yolande Avontroodt (VLD) wenst in verband
met de wachtdiensten te weten of de minister van zins
is een beheersplan op lange termijn uit te werken.  De
ontworpen bepaling beperkt de financiering van de
wachtdiensten tot de steden met meer dan 150.000 in-
woners.  De spreekster acht het meer opportuun de pro-
jecten waarvan sprake is uit te breiden tot de huisartsen-
kringen die er zich wensen bij aan te sluiten.  In de minder
verstedelijkte gebieden bestaan immers goedwerkende
wachtdiensten.

Voorzitter Yvan Mayeur (PS) vraagt of de in artikel
24 van de programmawet gebruikte uitdrukking «lokale
autoriteiten» ook op de OCMW’s betrekking heeft.

De minister preciseert dat de door mevrouw
Avontroodt voorgestane vrijwillige basis in acht zal wor-
den genomen: in de vijf betrokken stedelijke centra zal
immers een oproep tot indiening van projecten worden
gedaan.

Voor de financiële bijdrage voor de installatie en de
werkingskosten van die wachtdiensten zullen bepaalde
criteria gelden: men zal moeten beschikken over een
gebouw dat duidelijk zichtbaar voor de wachtdiensten
wordt bestemd; er zal een overeenkomst moeten wor-
den gesloten tussen de plaatselijke overheden (even-
tueel de OCMW’s – maar overeenkomstig de beginse-
len van de gemeentelijke autonomie zullen de
gemeentebesturen moeten beslissen of al dan niet moet
worden gedelegeerd), de huisartsenkringen en de

bre 2004 prenait d’ailleurs déjà en compte ces institu-
tions, qui ont malencontreusement été omises dans la
formulation de la disposition.

La réduction budgétaire n’en est pas une dans la
mesure où le montant de la diminution est en effet trans-
féré au SPF Justice auquel il appartient de s’acquitter
des frais de sécurisation.

– article 24, 2°

Le ministre relève que la disposition en projet entend
créer un cadre légal pour financer des postes de garde
de médecine générale dans cinq grandes villes (Bruxel-
les, Gand , Charleroi, Anvers et Liège). Ces postes de-
vront être crées en partenariat avec les cercles de mé-
decine généraliste, les autorités locales et les hôpitaux
concernés. Si l’expérience se révèle concluante, il n’est
pas exclu d’étendre le financement à d’autres commu-
nes. La mesure en projet vise notamment à rencontrer
les critiques formulées lors de l’instauration d’une con-
tribution forfaitaire à charge des patients recourant, sans
nécessité, aux services d’urgence.

Mme Yolande Avontroodt (VLD) souhaite savoir si,
concernant les postes de garde, le ministre a l’intention
d’élaborer un plan de gestion à long terme. La disposi-
tion en projet limite, aux villes de plus de 150 000 habi-
tants, le financement de postes de garde. L’intervenante
juge plus opportun d’étendre les projets dont il est ques-
tion aux cercles de médecins généralistes qui souhaite-
raient s’y joindre. Il existe en effet, dans les zones moins
urbanisées, des systèmes de garde qui fonctionnent
correctement.

M. Yvan Mayeur (PS), président, demande si le vo-
cable ‘autorités locales’ utilisé à l’article 24 du projet de
loi-programme permet de viser les CPAS.

Le ministre précise que la base volontaire préconi-
sée par Mme Avontroodt sera respectée:  un appel à
projets va en effet avoir lieu  dans les cinq centres ur-
bains concernés.

Certains critères conditionneront l’intervention finan-
cière dans l’installation et les frais de fonctionnement
de ces postes de garde: il faudra disposer d’un bâti-
ment visible, dédicacé aux gardes; une convention de-
vra être conclue entre autorités locales (éventuellement
les CPAS – mais, conformément aux principes d’auto-
nomie communale, il appartient aux autorités commu-
nales de décider s’il convient de déléguer ou pas), cer-
cles de généralistes et structures hospitalières;
l’accessibilité à ces postes de garde doit être garantie
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ziekenhuisstructuren; de toegankelijkheid van die wacht-
diensten moet worden gewaarborgd tijdens bepaalde
tijdsblokken (avond en weekend); ten slotte moet de
wachtdienst voldoen aan bepaalde technische en kwa-
litatieve voorwaarden (aanwezigheid van verplegend
personeel, mogelijkheid om technische basis-
handelingen te verrichten enzovoort).

Mevrouw Yolande Avontroodt (VLD) betreurt de in de
ontworpen bepaling verankerde exclusiviteit, die niet
overeenstemt met wat in de praktijk gebeurt.  Er be-
staan immers tal van wachtdiensten die los van de ge-
meenten functioneren.  De verplichting om met de plaat-
selijke overheden een overeenkomst te sluiten, is een
belemmering voor de goede werking van die diensten.

De minister attendeert erop dat de voormelde over-
eenkomst alleen bedoeld is om de coördinatie van de
projecten te vergemakkelijken.  De bepaling beoogt dus
niet de plaatselijke overheden te betrekken bij de orga-
nisatie zelf van die wachtdiensten, al belet ze die over-
heden niet dat te doen.

Ondanks de uitleg van de minister betreurt mevrouw
Yolande Avontroodt (VLD) de keuze van de criteria die
in de ontworpen bepaling zijn opgenomen; zij zullen
immers niet toepasbaar zijn, vooral in de buiten de stads-
centra gelegen zones. De spreekster hoopt dat de mi-
nister voor de wachtdiensten een beleidsplan op lange
termijn zal uitwerken.

De heer Koen Bultinck (Vlaams Belang) vindt dat er
geen sprake van kan zijn zich tevreden te stellen met
vage verklaringen over die zaak en wenst bijgevolg dat
de minister aangeeft wanneer het vernoemde beleids-
plan aan de commissie zal worden meegedeeld.

De heer Mark Verhaegen (CD&V) vraagt zich af
waarom voor het criterium van 150.000 inwoners is ge-
kozen.

De minister benadrukt dat de ontworpen bepaling
voorlopig alleen de grote stadscentra zal beogen. Hij
hoopt voor het parlementair reces een plan op langere
termijn te kunnen voorstellen.

Op de vraag van de heer Verhaegen antwoordt de
minister dat het criterium van 150.00 inwoners door
budgettaire overwegingen is ingegeven.

Art. 25

De minister onderstreept dat de ter bespreking voor-
liggende bepaling deel uitmaakt van de uitbreiding van

pendant certaines plages horaires (soir et WE); enfin,
le poste de garde doit satisfaire à certaines conditions
techniques et qualitatives (présence de personnel infir-
mier, capacité de poser des actes techniques de
base…).

Mme Yolande Avontroodt (VLD) regrette l’exclusivité
consacrée dans la disposition en projet qui ne corres-
pond pas à ce qui se passe dans la pratique. Il existe en
effet de nombreux services de garde qui fonctionnent
indépendamment des communes. L’obligation de con-
clure une convention avec les autorités locales consti-
tue une entrave à leur bon fonctionnement.

Le ministre souligne que la convention en question
n’a d’autre objectif que de faciliter la coordination des
projets. Le but de la disposition n’est donc pas d’impli-
quer les autorités locales dans l’organisation même de
ces postes de garde même si elle ne les en empêche
pas non plus.

Malgré les explications du ministre, Mme Yolande
Avontroodt (VLD) regrette le choix des critères retenus
dans la disposition en projet, qui ne seront pas applica-
bles sur le terrain, notamment dans les zones extra-
urbaines. L’intervenante espère que le ministre élabo-
rera un plan de gestion des services de garde, axé sur
le long terme.

M. Koen Bultinck (Vlaams Belang) estime qu’il ne peut
être question de se contenter de vagues déclarations
sur la question et souhaite par conséquent que le mi-
nistre précise le timing selon lequel ledit plan de gestion
pourrait être porté à la connaissance de la commission.

M. Mark Verhaegen (CD&V) s’interroge, quant à lui,
sur les raisons pour lesquelles le critère de 150 000
habitants a été privilégié.

Le ministre insiste sur le fait que la disposition en
projet ne visera, pour l’instant,  que les grands centres
urbains. L’orateur espère pouvoir présenter un plan à
plus long terme avant le début des vacances parlemen-
taires.

A la question de M. Verhaegen, le ministre répond
que le critère de 150.000 habitants a été dicté par des
considérations budgétaires.

Art. 25

Le ministre souligne que la disposition à l’examen
s’inscrit dans le cadre de l’élargissement du système
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de referentieterugbetalingsregeling en de bevoegde
minister machtigt de lijst van specialiteiten maandelijks
aan te passen, zodat onmiddellijk rekening wordt ge-
houden met de specialiteiten met een therapeutische
meerwaarde.

In het licht van de noodzakelijke bezuinigingen be-
grijpt de heer Koen Bultinck (Vlaams Belang) dat de
minister snel te werk wil gaan. Niettemin rijst de vraag
of de artsen en de RIZIV-ambtenaren, die de aanpas-
singen in de praktijk moeten brengen, wel gelijke tred
zullen kunnen houden met de snellere doorvoering er-
van. Die mensen hebben het nu al moeilijk om de op-
eenvolgende aanpassingen in de ziekteverzekering
onder de knie te krijgen.

Volgens de minister zal de ontworpen bepaling wei-
nig praktische gevolgen hebben voor de ambtenaren,
omdat die nu al maandelijks een lijst met nieuwe
producten ontvangen (concreet komt dat neer op één
of twee specialismen per maand). Tot op vandaag kon
men er echter pas na zes maanden officieel rekening
mee houden.

Art. 29 en 30

De minister herinnert eraan dat de in het slachthuis
geslachte runderen van ouder dan dertig maanden ver-
plicht een BSE-test moeten ondergaan. Sinds 1 januari
2002 werden die tests niet meer gefinancierd door de
Schatkist, maar door het Belgisch Interventie- en
Restitutiebureau dat, in afwachting van een structurele
oplossing, voorlopig voor de prefinanciering instond. In
juli 2004 nam het FAVV die prefinanciering over.

De minister voegt daaraan toe dat de kostprijs van
die tests onder zijn impuls fors werd verlaagd: van 90
EUR per test naar 44,08 EUR (in 2004). In maart 2004
werd na jaren onderhandelen eindelijk een compromis
bereikt met de sector. De slachthuizen moeten aan het
FAVV een bijdrage van 10,70 euro storten (per getest
rund dat voor slachting wordt aangeboden). Bijgevolg
loopt het bedrag van die bijdragen jaarlijks op tot
3.852.000 EUR voor een totaal van 360.000 geteste run-
deren. Die regeling werd reeds ingesteld bij het konink-
lijk besluit van 15 oktober 2004 betreffende de financie-
ring van de opsporing van overdraagbare spongiforme
encefalopathieën bij dieren.

Voorts wordt 33,38 EUR per getest rund gefinancierd
door de algemene bijdragen waarin werd voorzien in de
nieuwe regeling tot financiering van het AFSCA (wat
neerkomt op iets meer dan 12 miljoen euro voor 360.000
runderen). Die nieuwe regeling is echter nog niet van
kracht: de wet van 9 december 2004 betreffende de

du remboursement de référence et habilite le ministre à
adapter mensuellement la liste des spécialités afin de
tenir compte immédiatement des spécialités présentant
une plus-value thérapeutique.

Eu égard aux impératifs d’économie budgétaire, M.
Koen Bultinck (Vlaams Belang) comprend la volonté du
ministre d’agir avec célérité. Toutefois, l’accélération des
adaptations est-elle gérable pour les médecins ou pour
les fonctionnaires de l’INAMI, tenus de tirer les consé-
quences de ces modifications? Ceux-ci rencontrent déjà
de nombreuses difficultés à assimiler les modifications
successives apportées au système d’assurance soins
de santé.

Le ministre répond que la disposition en projet aura
peu de conséquences  pratiques pour les fonctionnai-
res dans la mesure où ils reçoivent déjà une liste men-
suelle de nouveaux produits (en réalité une ou deux
spécialités par mois). A ce jour toutefois, il fallait atten-
dre six mois avant de pouvoir en tenir compte officielle-
ment.

Art. 29 et 30

Le ministre rappelle que les bovins de plus de trente
mois abattus à l’abattoir doivent nécessairement être
soumis à un test ESB. Depuis le 1er janvier 2002, ces
tests n’étaient plus financés par le Trésor mais étaient,
dans l’attente d’une solution structurelle, provisoirement
préfinancés par le Bureau d’Intervention et de Restitu-
tion belge. A partir de juillet 2004, l’AFSCA a pris ce
préfinancement en charge.

Le ministre ajoute que sous son impulsion, le coût
des tests a été fortement réduit: il est passé de plus de
90 EUR par test à 44,08 EUR (en 2004). En mars 2004,
après des années de négociations, un compromis a fi-
nalement pu être atteint avec le secteur. Une contribu-
tion de 10,70 euros (par bovin testé présenté à l’abat-
tage) doit être versée à l’AFSCA par l’abattoir. Le
montant de ces contributions s’élève par conséquent
annuellement à 3.852.000 EUR pour 360 000 bovins
testés. Ce système a déjà été mis en place par l’arrêté
royal du 15 octobre 2004 relatif au financement du dé-
pistage des encéphalopathies spongiformes transmis-
sibles chez les animaux.

Un montant de 33,38 EUR par bovin testé est en outre
financé par les contributions générales prévues dans le
nouveau système de financement de l’AFSCA (à savoir
un peu plus de 12 millions d’euros environ pour
360 000 bovins). Ce nouveau système n’est toutefois
pas encore d’application: si la loi du 9 décembre 2004
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financiering van het Federaal Agentschap voor de Vei-
ligheid van de Voedselketen werd weliswaar op 17 ja-
nuari 2005 in het Belgisch Staatsblad bekendgemaakt,
maar de twee uitvoeringsbesluiten zijn nog in voorbe-
reiding. Ze hebben reeds alle vereiste nationale proce-
dures doorlopen en worden momenteel ter beoordeling
aan de Europese instanties voorgelegd.

In afwachting van de inwerkingtreding van het konink-
lijk besluit betreffende de algemene bijdragen, strekt
artikel 29 van dit ontwerp van programmawet ertoe de
wettelijke grondslag te creëren op basis waarvan de
Schatkist de prefinanciering van de BSE-tests op zich
kan nemen vanaf 1 januari 2005 tot wanneer de nieuwe
financiering van het FAVV in voege treedt. De nadere
voorwaarden voor de terugstorting van de aldus toege-
kende voorschotten zullen worden vastgelegd in een
nog te sluiten protocol tussen de Schatkist en het FAVV.

Tot slot is er nog het ontworpen artikel 30, dat ertoe
strekt voormeld koninklijk besluit van 15 oktober te be-
krachtigen, overeenkomstig artikel 7 van de wet van
5 september 1952 betreffende de vleeskeuring en de
vleeshandel.

De heer Mark Verhaegen (CD&V) constateert dat de
kosten van de BSE-tests aanzienlijk zijn gedaald aan-
gezien ze momenteel zowat 40 EUR per test kosten.
Kan de minister de commissie een idee geven van wat
die tests in de andere EU-landen kosten? Zijn de prij-
zen in ons land marktconform?

De minister meent a priori te kunnen stellen dat die
tests in België goedkoper zijn dan in de buurlanden. Door
het gebrek aan doorzichtigheid is het evenwel moeilijk
een nauwkeurige vergelijking te maken.

relative au financement de l’AFSCA a été publiée le
17 janvier 2005, les deux arrêtés d’exécution sont en-
core en préparation. Après avoir été soumis aux procé-
dures nationales requises, ils sont actuellement présen-
tés à l’appréciation des instances européennes.

Dans l’attente de l’entrée en vigueur de l’arrêté royal
relatif aux contributions générales, l’article 29 du pré-
sent projet de loi-programme crée la base légale per-
mettant au Trésor de prendre en charge le préfinance-
ment des tests ESB à partir du 1er janvier 2005 jusqu’à
l’entrée en vigueur du nouveau système de financement
de l’AFSCA. Les modalités de remboursement des avan-
ces ainsi consenties seront définies dans un protocole
à conclure entre le Trésor et l’AFSCA.

L’article 30 en projet, enfin, vise à confirmer l’arrêté
royal  du 15 octobre précité, conformément à l’article 7
de la loi du 5 septembre 1952 relative à l’expertise et au
commerce des viandes.

M. Mark Verhaegen (CD&V) constate que les coûts
des tests BSE ont considérablement diminué puisqu’ils
avoisinent désormais 40 EUR par test. Le ministre peut-
il informer la commission quant aux coûts de ces mê-
mes tests dans les autres pays de l’Union européenne?
Les coûts, dans notre pays, sont-ils conformes au mar-
ché?

Le ministre croit pouvoir affirmer a priori que ces coûts
sont moins élevés en Belgique que dans les pays voi-
sins. En raison du manque de transparence, il est tou-
tefois difficile de faire une comparaison précise.
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II. — STEMMINGEN

Art. 24

Artikel 24 wordt aangenomen met 11 stemmen en 2
onthoudingen.

Art  25, 29 en 30

De artikelen 25, 29 en 30 worden achtereenvolgens
aangenomen met 12 stemmen en 1 onthouding.

*
*    *

Het geheel van de naar de commissie verwezen be-
palingen wordt aangenomen met 11 stemmen en 2 ont-
houdingen.

De rapporteur, De voorzitter,

Maya DETIÈGE Yvan MAYEUR

II. — VOTES

Art. 24

L’article 24 est adopté par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 25, 29 et 30

Les articles 25, 29 et 30 sont successivement adop-
tés par 12 voix et une abstention.

*
*    *

L’ensemble des dispositions renvoyées à la commis-
sion est adopté par 11 voix et 2 abstentions.

Le rapporteur, Le président,

Maya DETIÈGE Yvan MAYEUR
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